
PROTOKÓŁ  Nr XXIV /2017 

z XXIV SESJI VII KADENCJI  RADY GMINY WIDUCHOWA 

z DNIA 23 LISTOPADA 2017 ROKU 

 

 XXIV Sesja Rady Gminy VII Kadencji odbyła się w dniu 23 listopada 2017 roku, w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy Widuchowa. Trwała od godz. 900 do godz. 1312. W Sesji wzięło udział 

13 radnych tj. 86,66 % składu Rady (lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego 

 protokołu). Ponadto w Sesji uczestniczyli Wójt Gminy Anna Kusy – Kłos, Sekretarz Gminy Andrzej 

Stachura, Skarbnik Gminy Marcin Bachta, Radca Prawny Maciej Nowak oraz sołtysi (lista obecności 

sołtysów stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu).   

 

Ad. I . Otwarcie XXIV Sesji Rady Gminy. 

 

Obrady Sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy, który przywitał obecnych.  

 

Ad. II. Stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie dowodów zwołania Rady oraz listy obecności stwierdził 

quorum, a tym samym stwierdził, że uchwały podejmowane na Sesji będą prawomocne. 

 

(Nieobecni są Radny Marcin Janiak oraz Radny Zbigniew Dwojak). 

 

Ad. III. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 ,,wstrzymujących się”, przyjęła 

porządek obrad, który stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. IV. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi do Protokołu 

Nr XXIII/2017 z XXIII Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 20 września 2017 r.   
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Uwag nie wniesiono.  

 

W głosowaniu jawnym Rada Gminy 12 głosami „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymującym się” przyjęła 

Protokół Nr XXIII/2017 z XXIII Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 20 września 2017 r.  

 

Sprawozdania i informacje 

 

Ad. V. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od 20 września 2017 r. 

do 23 listopada 2017 r. wraz z informacją o wykonaniu uchwał rady. 

 

Wójt Gminy przedstawiła informację o wykonaniu uchwał rady, która stanowi Załącznik Nr 4 

do niniejszego protokołu. 

 

SPRAWOZDANIE WÓJTA Z DZIAŁALNOŚCI MIĘDZYSESYJNEJ 
23.11.2017 r. 

 
21.09.2017r. – W sali OSP Widuchowa odbyła się uroczystość 50- lecia pożycia małżeńskiego. 

"Złote Gody" obchodziło osiem par: Aneta i Andrzej Węglarzowie, Łucja i Henryk Urbankowie, 

Wanda i Karol Beczerowie, Irena i Henryk Jeżynowie, Janina i Bronisław Mazurkowie, 

Leokadia i Władysław Kuchniakowie, Lucyna i Józef Sroka, Elżbieta i Jerzy Kowalscy. 

Jubilaci zostali odznaczeni medalami za długoletnie pożycie małżeńskie przyznanymi przez 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. Spotkanie uświetnił występ zespołu folklorystycznego 

„Niezabudki” pod opieką Pani Jolanty Berowskiej. Szanownym Jubilatom gratulujemy pięknego 

Jubileuszu małżeństwa, życzymy zdrowia, miłości bliskich oraz wszelkiej pomyślności na dalsze lata 

wspólnego życia. 

 

22.09.2017r. – Zebranie uzupełniające do Rady Sołeckiej w Sołectwie Widuchowa. Członkami Rady 

zostali Alicja Najcel, Zofia Kolis, Jadwiga Koszewska. Serdecznie Paniom gratuluję i życzę owocnej 

pracy. 

 

25.09.2017r. – Spotkanie Rady Edukacyjnej przy Zachodniopomorskim Kuratorze Oświaty 

w Szczecinie, której jestem członkiem. 
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25.09.2017r. – Spotkanie przedstawicieli samorządów gmin wiejskich i gmin miejsko- wiejskich 

z województwa zachodniopomorskiego, Związku Gmin Wiejskich i Urzędu Marszałkowskiego 

 w Szczecinie. 

 

30.09.2017r. – Święto Żurawia w miejscowości Marwice. 

 

03.10.2017r. – Walne Zgromadzenie Związku Gmin Dolnej Odry w Chojnie.  Spotkanie w sprawie 

postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 

nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz wyrażenia zgody na zakup 

nieruchomości. Bardzo się cieszę, że razem ze mną byli obecni przedstawiciele Rady: Pani Radna 

Magdalena Puzik i Pan Radny Marcin Łowicki.  

 

10.10.2017r. – Wspólne czytanie „Wesela” Wyspiańskiego. Akcja Narodowe Czytanie organizowana 

jest przez Prezydenta RP od 2012 roku. Została zainicjowana wspólną lekturą Pana Tadeusza Adama 

Mickiewicza. W roku 2017 para prezydencka Andrzej Duda i Agata Kornhauser-Duda ogłosili 

lekturą na Narodowe czytanie Wesele Stanisława Wyspiańskiego. 

W dniu 10 października w Szkole Podstawowej w Widuchowej po raz drugi odbyło się Narodowe 

Czytanie. W postaci dramatu wcielili się uczniowie, nauczyciele oraz zaproszeni goście: Wójt Anna 

Kusy-Kłos, Wicekurator Oświaty Jerzy Sołtysiak, Sekretarz Gminy Andrzej Stachura. Zgromadzeni 

na uroczystości uczniowie przenieśli się na chwilę w czasie i przestrzeni do podkrakowskich Bronowic 

z początku XX w. Doskonale w swoje role wcielili się nauczyciele Pani Sylwia Sikora-Kurcz i Pan 

Mariusz Baszak, a prawdziwy kunszt zaprezentowały uczennice przygotowane przez panią Beatę 

Sołtysiak i Annę Kuchcik - Malwina Kuczyńska, Małgorzata Mlak, Paulina Augustyniak, Laura 

Kubicka i Aleksandra Kiedos. Kolejny raz mogliśmy uczestniczyć w patriotycznym i artystycznym 

wydarzeniu na wysokim poziomie. 

 

13.10.2017r. –  Dzień Edukacji Narodowej w Przedszkolu Gminnym w Widuchowej. 

 

13.10.2017r. – Dzień Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej w Krzywinie. 

 

17.10.2017r. –  Dzień Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej w Widuchowej. 

 

19.10 – 20.10.2017r. – XVII Kongres Gmin Wiejskich. Tematyka: oświata, strategia 

odpowiedzialnego rozwoju – rozwój obszarów wiejskich, ochrona granic gmin elementem stabilności 



 4

rozwoju samorządów lokalnych, system zarządzania kryzysowego i działania związane z szacowaniem 

i likwidacją skutków klęsk żywiołowych. 

 

27.10.2017r. – Komisja Samorządu i Oświaty –tematyka posiedzenia: prace nad zmianą Statutu 

Gminy Widuchowa. 

 

27.10.2017r. –  Odbył się 16. Festiwal Piosenki Angielskiej EYE.  W dwóch kategoriach wiekowych 

wystąpiło ponad trzydziestu wykonawców- wokalistów i zespołów, którzy zachwycili nie tylko 

jurorów, ale także zgromadzoną publiczność wysokim poziomem artystycznym, oryginalną 

interpretacją i osobowością sceniczną. 

 

Jury zadecydowało o końcowej klasyfikacji Festiwalu. Grand Prix tegorocznego Festiwalu Piosenki 

Angielskiej EYE i nagrodę Wójta Gminy Widuchowa otrzymała Martyna Ćwik z Koszalina. 

Z radością odnotowujemy też ogromny sukces naszej wokalistki z Widuchowej - II miejsce 

w Kategorii I wywalczyła Julia Zawadzka. Radości z doskonałego wyniku nie krył również Paweł 

Wróbel, pomysłodawca i organizator widuchowskiego festiwalu, którego Julia jest wychowanką. 

Gratulujemy i życzymy kolejnych sukcesów. 

 

28.10.2017r. –  Szlachetna paczka w Szkole  Podstawowej w Widuchowej. 

 

30.10.2017r. – Spotkanie przedstawicieli samorządów i organizacji pozarządowych w Gryfinie. 

 

08.11.2017r. – Spotkanie z mieszkańcami ul. Wopistów w Widuchowej w sprawie zmiany nazwy 

ulicy. 

 

09.11.2017r. – Nadzwyczajna Sesja Rady Powiatu i nagrody Starosty Gryfińskiego „Bociany” 2017.   

 

10.11.2017r. – Gminne obchody Święta Niepodległości w Widuchowej. Już po raz drugi w Szkole 

Podstawowej w Widuchowej odbyły się uroczyste gminne obchody Święta Niepodległości. Na moje 

zaproszenie licznie przybyli mieszkańcy gminy Widuchowa wraz z rodzinami, a wśród nich 

przedstawiciele najstarszego pokolenia, emeryci, Sybiracy, radni, sołtysi, nauczyciele, strażacy. 

Uroczystą wieczornicę rozpoczęło wprowadzenie sztandarów szkoły, jednostek OSP i Terenowego 

Koła Sybiraków w Widuchowej oraz odśpiewanie Hymnu państwowego. Okolicznościową 

inscenizację, na którą złożyły się wiersze i pieśni patriotyczne przygotowali uczniowie szkoły, 
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a towarzyszył im występ dziecięcego zespołu ludowego "Niezabudki". Po pięknym występie dzieci 

w nastrojowej i uroczystej atmosferze, który poruszył wszystkich uczestników spotkania, rozpoczęło 

się wspólne śpiewanie pieśni patriotycznych przy akompaniamencie muzyków Kapeli 

Mieszkowickiej. Gminne obchody Święta Niepodległości były okazją do wielu miłych spotkań 

mieszkańców oraz wyrazem patriotyzmu i zjednoczenia się młodego i starszego pokolenia wokół 

wspólnych wartości, jakimi są wolność, niepodległość i troska o dobro Ojczyzny. 

Uroczystość przygotowali wspólnie nauczyciele Szkoły Podstawowej w Widuchowej i pracownicy 

Urzędu Gminy. Inscenizację i występy dzieci przygotowali Eliza Jaroszyńska, Jolanta Berowska, Irena 

Chęś i Paweł Wróbel. 

 

11.11.2017r. – Spotkanie z okazji Święta Niepodległości w Pacholętach. W dniu 11 listopada b.r. 

odsłonięto tablicę upamiętniającą pierwszych osadników przybyłych po wojnie do miejscowości 

Pacholęta w gminie Widuchowa. Uroczystość poprzedziła Msza św. w  kościele filialnym 

w Pacholętach, w której uczestniczyli mieszkańcy oraz przedstawiciele władz samorządowych 

W czasie Mszy św. swoje poczty sztandarowe wystawiły jednostki OSP z Widuchowej, Ognicy 

i Krzywina, Szkoła Podstawowa w Widuchowej, Związek Sybiraków i Liga Obrony Kraju z Gryfina. 

Uroczystości uświetnił udział orkiestry dętej Zespołu Elektrowni Dolna Odra, chóru Cantate Deo 

z Bań oraz zespołu ludowego Macierzanka z Pacholąt. Pamiątkową tablicę ufundowało 

Stowarzyszenie "Wspólnota Polska". 

W świetlicy wiejskiej podczas spotkania z okazji Narodowego Święta Niepodległości 

okolicznościową inscenizację połączoną ze śpiewaniem pieśni patriotycznych przedstawili uczniowie 

Szkoły Podstawowej z Krzywina. Z koncertem wystąpiła orkiestra dęta oraz ludowe zespoły 

Macierzanka i Borzymianka. 

 

18.11.2017r. – Spotkanie przedstawicieli samorządów, organizacji III sektora oraz liderów sołeckich 

w Zaborsku. 

 

20.11.2017r. – Spotkanie samorządowców i pracowników pomocy społecznej z powiatu gryfińskiego 

z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. 

 

21.11.2017r. – Wywiad promujący gminę Widuchowa w Twoim Radiu w audycji Gość Dnia. 

Prowadząca audycję Pani redaktor Beata Łaptuta zainteresowała się naszą gminą z powodu dobrej 

współpracy samorządu z mieszkańcami i organizacjami pozarządowymi. W rozmowie poruszono 

także między innymi tematy: działania proekologiczne w gminie, plany inwestycyjne związane 
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z rozwojem turystyki, poprawą gminnej infrastruktury i stanu zabytków, walory przyrodnicze i Święto 

Żurawia, a nawet sprawę zmiany nazwy ulicy Wopistów. Podczas rozmowy zaprosiłam mieszkańców 

gminy i wszystkich gości na pierwszy Jarmark Bożonarodzeniowy z niespodzianką, który odbędzie 

się w Widuchowej w dniu 15 grudnia. 

 

22.11.2017r. – Komisja Samorządu i Oświaty: Spotkanie z Radą Rodziców Szkoły Podstawowej 

w Krzywinie i Widuchowej oraz radą Rodziców w Widuchowej i Krzywinie w kontekście oczekiwań 

i potrzeb w oczach rodziców.  

 

Wójt Gminy skierowała szczególne podziękowania sponsorom Festiwalu Piosenki Angielskiej EYE.  

Sponsorami Festiwalu byli: 

- Urząd Gminy Widuchowa 
- Starostwo Powiatowe w Gryfinie 
- Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego 
- Szkoła Podstawowa w Widuchowej 
- Ośrodek Wypoczynkowy w Międzyzdrojach: Katarzyna Piotr Kędzia 
- WPUH Progres Chojna 
- PUH POMOT Chojna 
- spółka ARMAROL z Lubiczyna  
- Stanisław Kurcz i Kinga Kurcz 
- kluby radnych Wspólna Gmina i Razem dla Gminy - radni Zdzisław Merski, Marcin Łowicki, Janusz 
Kulka, Marek Boruta, Dariusz Filipiak, Zbigniew Dwojak, Marcin Janiak  
- Barbara i Michał Kwaśniakowie 
- Marlena i Józef Błaż 
- Halina i Kazimierz Tomasik 
- Bożena i Robert Korczyńscy 
- Małgorzata i Andrzej Stachurowie 
- Irena Biały 
- Agnieszka i Bogdan Kosmalscy 
- Agnieszka i Zbigniew Madejowie 
- Rada Sołecka Rynicy 
- Rada Sołecka Dębogóry 
- Związek Nauczycielstwa Polskiego 
- NSZZ Solidarność 
- Rada Rodziców ZS 
- Samorząd Uczniowski 
 

Wójt Gminy poinformowała, że wróci jeszcze do tematu posiedzenia Komisji Samorządu i Oświaty 

dotyczącego pracy nad Statutem, ponieważ do Urzędu wpłynęły dwa pisma.  
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Wójt Gminy odczytała pisma, których kserokopie stanowią Załącznik Nr 5 i Załącznik Nr 6 

do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy poinformowała, że prace nad Statutem Gminy Widuchowa trwają od 19 lutego 2015 r. 

Wówczas podczas IV sesji, Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/27/2015 zmieniającą uchwałę 

w sprawie rocznego planu pracy Komisji Finansów i Gospodarki  oraz Uchwałę Nr IV/28/2015 

zmieniającą uchwałę w sprawie rocznego planu pracy Komisji Samorządu i Oświaty. Powyższe 

uchwały wprowadzały do planów pracy stałych komisji rady punkt: „ przygotowanie projektu zmiany 

Statutu Gminy Widuchowa”. Była to propozycja Wójta Gminy Widuchowa. 

Dnia 15 grudnia 2015 r. Komisja Finansów i Gospodarki, a dnia 22 grudnia 2015 r. Komisja 

Samorządu i Oświaty odbyły posiedzenia, których tematyką było przygotowanie projektu zmiany 

Statutu Gminy Widuchowa. 

Dnia 2 listopada 2016 r. podczas XV sesji przedłożone zostały przez Wójta Gminy Widuchowa 

projekty uchwał: 

w sprawie zmiany Uchwały Nr I/4/2002 Rady Gminy Widuchowa z dnia 19 listopada 2002 roku 

w sprawie ustalenia maksymalnych składów komisji oraz w sprawie powołania doraźnej Komisji 

Statutowej (7 osób). Pierwszy projekt uchwały został odrzucony przez Radę Gminy, drugi natomiast 

został zdjęty z porządku obrad na wniosek Przewodniczącego Rady. 

Dnia 6 grudnia 2016 r. podczas XVI sesji ponownie został przedłożony  przez Wójta Gminy 

Widuchowa projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej (4 osoby). Podczas 

dyskusji zgłaszani radni - kandydaci do składu Komisji Statutowej nie wrażali  zgody 

na kandydowanie. W ostateczności Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o skierowanie projektu 

uchwały do Komisji Samorządu i Oświaty. Rada Gminy przyjęła wniosek. 

Dnia 27 lutego 2017 r. podczas XVIII sesji ponownie został przedłożony przez Wójta Gminy 

Widuchowa projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej (4 osoby). Projekt 

uchwały został zdjęty z porządku obrad na wniosek Radnej Agnieszki Malik. 

Dnia 27 lutego 2017 r. podczas tej samej XVIII sesji, Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 

rocznego planu pracy Komisji Samorządu i Oświaty na rok 2017. Punktem 6 planu pracy było „praca 

nad zmianą Statutu Gminy Widuchowa”. 

Dnia 27 października 2017 r. Komisja Samorządu i Oświaty odbyła posiedzenie, którego tematyką 

było „praca nad zmianą Statutu Gminy Widuchowa”.  

Wójt Gminy zaproponowała przypomnienie głosowania, w jaki sposób przegłosowywano zdjęcie 

z porządku obrad projektów uchwał, dotyczących powołania Komisji Statutowej i obecność w tej 

Komisji Sekretarza Gminy, pracownika do obsługi rady i radcy prawnego. Dodała, że twierdzono, 

że Komisja Statutowa jest niepotrzebna i radni doskonale poradzą sobie sami. Wójt Gminy dodała, 
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że rozdziela kompetencje rady i wójta, nie bywa, tak jak było to w poprzedniej kadencji, na wszystkich 

komisjach. Dodała, że jest zniesmaczona ostatnimi pracami Komisji Samorządu i Oświaty i tym, 

co w dniu dzisiejszym jest do niej kierowane. Zwróciła się do Przewodniczącej Komisji i powiedziała, 

że to ona była największą przeciwniczką tego, aby powołać siedmioosobową Komisję uwzględniającą 

obecność wyżej wymienionych osób. Dodała, że kiedy zaproponowała czteroosobowy skład Komisji 

Statutowej, propozycja ta również spotkała się z dezaprobatą, a dziś otrzymuje pismo z prośbą 

o wyrażenie zgody na udział w pracach nad Statutem pracownika i radcy prawnego. Podczas 

ostatniego posiedzenia Komisji Pani Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja spotkała się, aby ustalić 

jak będzie pracowała w przyszłości, a przecież Pani  Przewodnicząca organizuje pracę Komisji dużo 

wcześniej.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Pani Wójt odbiegła od tematu informacji. Dodał, że jeżeli 

Przewodnicząca Komisji skierowała pisma, należy odpowiedzieć na nie. Dodał, że jego, jako radnego 

poruszanie w punkcie informacji Wójta kwestii pomiędzy Komisją Samorządu i Oświaty a Panią Wójt 

nie interesuje. Dodał, że myśli, że nie interesuje to również większości radnych.  

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że jej zdaniem radni powinni być tym zainteresowani. Wójt Gminy 

dodała, że w dniu dzisiejszym, o godz. 14.30 w Sejmie Rzeczypospolitej Polskiej odbywa się pierwsze 

czytanie ustawy o zmianie kodeksu wyborczego i innych ustaw. Dodała, że mówi o tym dlatego i jest 

to bardzo ważne, ponieważ martwi się, że Komisja odbędzie kolejne posiedzenia, za które członkowie 

otrzymają diety, a spotkania te chyba nie mają sensu. Projekt ustawy, o którym mówiła wcześniej 

dostępny jest już od kilku dni, nie wie czy Państwo Radni zapoznali się z nim. Dodała, że podczas 

posiedzenia Komisji Pani Przewodnicząca Komisji Samorządu i Oświaty oraz Pani Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej powiedziały, że nie muszą znać ustawy o samorządzie gminnym oraz statutu.  

 

Radna Jadwiga Hasiuk odpowiedziała, że nie mówiła o statucie, lecz o ustawie o samorządzie 

gminnym.   

 

Wójt Gminy powiedziała ponownie, że być może prace Komisji w tym zakresie będą niepotrzebne. 

Dodała, że musi odpowiedzieć na pismo, czy przydzielić Komisji radcę prawnego i pracownika, czy 

też Komisja powinna przerwać prace i poczekać, ponieważ najprawdopodobniej w pierwszych dniach 

nowego roku trzeba będzie podjąć prace. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że nie wiadomo jak to będzie zagłosowane, chociaż wiadomym 

jest jaka jest matematyka w sejmie. 

Pytania dotyczące sprawozdania Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej.  

 

Radny Dariusz Filipiak poprosił o więcej szczegółów dotyczących Zgromadzenia Związku Gmin 

Dolnej Odry w Chojnie i propozycji zakupu nieruchomości. 

 

Wójt Gminy poinformowała, że przedłożono dwie uchwały, uchwała odnośnie zakupu budynku 

została przegłosowana, dwa głosy były przeciwne, w tym jeden jej. Dodała, że pozostali członkowie 

zagłosowali za zakupem tej nieruchomości. Wójt Gminy dodała, że druga uchwała dotyczyła objęcia 

terenów niezamieszkałych, została ona zdjęta z porządku obrad i na tę chwilę tak wygląda sytuacja 

w ZGDO.  

 

Radny Marcin Łowicki powiedział, że jest pełen podziwu przygotowania Pani Wójt do Zgromadzeń 

ZGDO, zadawania merytorycznych pytań. Poprosił aby Koleżanka Magdalena Puzik podzieliła 

się swoimi spostrzeżeniami ze Zgromadzenia. Dodał, że merytoryczne pytania odbierane są jako atak, 

a są to przecież pytania o pieniądze.  

  

Radna Magdalena Puzik poinformowała, że w dniu 3 października uczestniczyła w Zgromadzeniu 

ZGDO. Poinformowała, że z boku wygląda to wszystko trochę inaczej, przyznaje rację Koledze 

Łowickiemu i potwierdza, że Pani Wójt przyjechała na spotkanie bardzo dobrze przygotowana, miała 

dobre i mocne argumenty jeżeli chodzi o zakup budynku. Dodała, że jeśli chodzi o jej spostrzeżenia 

pragnie powiedzieć, że chwilami miała wrażenie, że to jest jakiś obłęd, pomyłka. Padały przykre słowa 

w stronę kogoś, kto ma inne zdanie. Dodała, że nie chce konkretnie opowiadać, co się tam działo, 

ponieważ nie chce tracić czasu zebranym na dzisiejszej sesji. Dodała, że ktoś, kto wyraża swoje 

odmienne zdanie, motywuje to odpowiednio i merytorycznie jest traktowany jak ktoś inny, obcy, ktoś, 

kto wbija klina, wróg. Dodała, że te spostrzeżenia nie były wrogie, tylko wręcz rzeczywiste i oparte 

na matematyce. Powiedziała, że cieszy się, że uczestniczyła w Zgromadzeniu. Dodała, że w planie 

pracy Komisji Finansów i Gospodarki jest temat kwartalnej analizy działalności ZGDO i po spotkaniu 

stwierdziła, że chyba nie ma już co analizować, trzeba dotrwać dokąd tylko gmina może i  opuścić 

Związek.  
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Radny Dariusz Filipiak poprosił o więcej informacji na temat spotkania samorządowców w dniu 

18 listopada. 

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że spotkanie odbyło się  w Gryfinie, było to spotkanie przedstawicieli 

samorządów, organizacji trzeciego sektora oraz liderów sołeckich. Dodała, że mieszkańcy są bardzo 

zaangażowani, również stowarzyszenia, kluby sportowe, OSP, jest to trzeci sektor, organizacje 

pozarządowe. Dodała, że jest często zapraszana, aby rozmawiać, często zapraszani są z nią 

przedstawiciele tych organizacji, lub zdarza się, że jest prelegentką i mówi o tym, jak współpraca 

ta wygląda w Gminie Widuchowa. Wójt Gminy poinformowała, że w najbliższą sobotę odbędzie 

się również spotkanie i być może uda się wziąć udział w dużym projekcie. Powiedziała, że działa 

również na tym polu, aby gmina wspólnie ze stowarzyszeniami pozyskiwała środki pieniężne aby 

w miękkich projektach finansować działania mieszkańców. 

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że chciałby odnieść się do Statutu, zmian i pracy Komisji 

Samorządu i Oświaty. Dodał, że z góry przewidywał, że to będzie fiasko i porażka, prędzej, 

czy później będzie potrzebna pomoc prawna. Poinformował, że w VI Kadencji również była powołana 

Komisja Statutowa, to były kosmetyczne zmiany w Statucie, w pracach uczestniczyli pracownicy 

Urzędu i prawnicy. Dodał, że nie wie dlaczego teraz pojawił się opór, nie wie, czy było to złośliwie 

przeciw Pani Wójt, przeciw radzie, przeciw Przewodniczącemu, przeciw całemu światu. Dodał, 

że Pani Przewodnicząca z uporem maniaka torpedowała tę uchwałę. Wzięto z tych posiedzeń kilka 

tysięcy diet, były to darmo wyrzucone pieniądze. Dodał, że należy zapoznać się ze zmianami 

w projekcie ustawy. Poprosił o to, aby nie zwoływano posiedzeń Komisji, aby poczekano na zmiany 

w ustawie. Dodał, że bez pomocy prawnej Komisja nie poradzi sobie i szkoda było czasu, szkoda 

zdejmowania, nieprzegłosowywania uchwał, bo być może na dzień dzisiejszy mogłyby być tylko 

kosmetyczne zmiany, do których trzeba byłoby dostosować nasz Statut.  

 

Radna Agnieszka Malik nawiązała do wypowiedzi Radnego Merskiego i powiedziała, że nie wie 

o jakie „kilka tysięcy”  Komisji Samorządu i Oświaty chodziło Panu Radnemu. Powiedziała, że odbyło 

się jedno posiedzenie Komisji Samorządu i Oświaty dotyczące Statutu. Radna Agnieszka Malik 

powiedziała, że ze Statutu wynika, że radnym przysługuje pomoc radcy prawnego, pracownika. 

Dodała, że robi się wszystko, aby utrudnić pracę Komisji. Powiedziała, że podczas posiedzenia 

usłyszała, że przyszła nieprzygotowana, ponieważ nie przyniosła własnego laptopa. Zapytała, czy ma 

też przynieść drukarkę? 
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Wójt Gminy zapytała, czy może odnieść się w tej kwestii. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że oficjalnie zamyka ten temat i nie zgadza się na dalszą 

dyskusję w tym temacie.   

 

Radny Marcin Łowicki powiedział, że Pani Wójt powiedziała, że radni byli przeciwni. Dodał, że cały 

czas był za tym, aby uczestniczyć w pracach Komisji, ale nie w formie czteroosobowej.  

 

Wójt Gminy poinformowała, że Pani Radna Malik powiedziała nieprawdę. Pani Radnej Malik został 

zaproponowany laptop, powiedziano, że jest dostęp do Internetu. Dodała, że powiedziała, że Pani 

Radna Malik, ani inni radni nie mają ze sobą tego, co dostali na początku, teczki z ustawą 

o samorządzie i Statutu. Dodała, że to właśnie zarzucała Państwu Radnym, bo bez tego nie mogli 

rozpocząć pracy. Dostali propozycję udostępnienia laptopa, proponował to również Pan Radny 

Łowicki. Był dostęp do wi-fi, do wszystkich rzeczy, które Komisji były potrzebne. Wójt Gminy 

ponownie podkreśliła, że radni nie mieli swoich ustaw, Statutu, chciała dostarczyć te dokumenty, 

chociaż Państwo Radni powinni je mieć, ponieważ powinni być przygotowani. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby odciąć się zupełnie od tego tematu, zdaje sobie sprawę 

z powagi sesji, rada spotkała się, aby podejmować uchwały i ważne decyzje, a nie dyskutować na ten 

temat, co należy zrobić. Dodał, że jest to jeszcze daleki temat. Poprosił o zadawanie pytań dotyczących 

sprawozdania Pani Wójt. Dodał, że innych pytań nie przyjmuje. 

 

Radny Dariusz Filipiak odniósł się do sprawy ważnych decyzji. Powiedział, że ważne decyzje 

są konsekwencją tego, o czym jest teraz rozmowa, o czym mówiła Pani Wójt i Kolega Łowicki. To 

jest konsekwencją podejmowania nietrafnych decyzji.  

    

Ad.VI. Informacja Przewodniczącego Rady o przebiegu pracy Rady w okresie międzysesyjnym. 
    

Przewodniczący Rady odczytał informację o przebiegu prac Rady, która stanowi Załącznik Nr 7 

do niniejszego protokołu.  

 

Pytań nie zadano. 
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Ad.VII. Informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych.  

 

Przewodniczący Rady odczytał pisma Wojewody Zachodniopomorskiego, Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Gryfinie, Naczelnika Pierwszego Urzędu Skarbowego w Szczecinie, 

Przewodniczącego Rady Gminy Widuchowa dotyczące analiz oświadczeń majątkowych. Pisma 

stanowią załączniki od Nr 8 do Nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Wójt Gminy odczytała pismo dotyczące analiz oświadczeń majątkowych, które stanowi Załącznik 

Nr 12 do niniejszego protokołu. 

 
Ad.VIII. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Widuchowa w roku 

szkolnym 2016/2017. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali tę informację wraz z materiałami na sesję. 

Zadał pytanie, czy mają pytania do informacji. 

 

Pytań dotyczących informacji nie zadano. 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Widuchowa w roku szkolnym 

2016/2017 stanowi Załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Pytań nie zadano. 

 

Ad. IX. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

Wójt Gminy odczytała Sprawozdanie z Referatu Inwestycji, Strategii i Rozwoju w sprawie wniosków 

i zapytań radnych złożonych na Sesji Rady Gminy Widuchowa w dniu 20 września 2017 r., 

które stanowi Załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.X. Interpelacje radnych. 

 

Radna Agnieszka Malik odczytała interpelację dotyczącą wiaty na przystanku autobusowym 

w miejscowości Lubicz. 
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(Kserokopia interpelacji stanowi Załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu). 

 

Wójt Gminy poinformowała, że interpelacja dotyczy spraw o zasadniczym znaczeniu dla gminy. 

Dodała, że zna tę sprawę, ponieważ wniosek taki złożyła Pani, z którą zorganizowane było spotkanie 

w tej sprawie. Wójt Gminy poinformowała ponadto, że sprawa wiaty przystankowej była poruszana 

podczas zebrania wiejskiego w Lubiczu, które odbyło się na początku roku. Dodała, że na zebraniu 

tym mieszkańcy zadecydowali, że nie chcą tej wiaty i że  jest ona niepotrzebna. Poinformowała 

również, że z relacji Pani, która zgłosiła się do urzędu z wnioskiem wynika, że środki finansowe, które 

zostały wydane na  zadaszenie przy świetlicy miały zostać przekazane właśnie na wiatę przystankową. 

Wójt Gminy poinformowała ponadto, że od początku kadencji zrodził się pomysł przywrócenia 

świetności plaży w miejscowości Lubicz. Powiedziała, że w tej sprawie zostało skierowane zapytanie 

prawne, czy byłaby możliwość przejęcia dwóch działek (jedna byłaby działką, która zawiera w sobie 

fragment wody). Dodała, że wpłynęła opinia prawna, że nie ma możliwości przejęcia takiej działki.   

 

Ad. XI. Wolne wnioski. 
 

Radna Agnieszka Malik poprosiła o kserokopię opinii prawnej.  

 

Radna Katarzyna Nazar, złożyła wniosek w imieniu Sołtysa miejscowości Czarnówko o usunięcie 

krzaków na zakręcie za miejscowością Pacholęta w stronę Czarnówka. Poruszyła również sprawę 

postawienia wiaty przystankowej na krzyżówce w Marwicach i poprosiła o ponowne przesłanie 

zapytania w tej sprawie do właściciela drogi. Dodała, że w dalszym ciągu interesuje ją sprawa remontu 

drogi w miejscowości Marwice oraz kwestia przydomowych oczyszczalni.  

Radna Katarzyna Nazar odczytała i złożyła zapytanie sformułowane pisemnie a dotyczące 

dofinansowania Zespołu Macierzanka.  

(Kserokopia zapytania stanowi Załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu).   

 

Dorota Koleda Kierownik Referatu ISR wyjaśniła, że jeżeli chodzi o kwestię przebudowy drogi 

w Marwicach pozyskane zostało dofinansowanie, odbyły się trzy postepowania przetargowe, na jedno 

z nich wpłynęła oferta, która była o 50 % wyższa niż to, co było przewidywane. Dodała, że z uwagi 

na nierentowność tej inwestycji, została przeanalizowana kwota dofinansowania, wartość inwestycji 

i wartości, które zostały zaproponowane przez wykonawcę i okazało się, że na ten moment będzie 

to dla gminy nieopłacalne, a z tego względu, że gotowa jest dokumentacja, gmina ponownie będzie 

aplikować o środki do FOGR- u oraz do PROW, gdzie jest możliwość uzyskania dofinansowania 
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w wysokości 63%. Kierownik Referatu ISR powiedziała, że stwierdzono, iż nie należy wykonywać tej 

inwestycji za wszelką cenę, lecz zrobić to za rozsądną cenę. Jeśli chodzi o przydomowe oczyszczalnie 

ścieków Kierownik Referatu ISR wyjaśniła, że jest jeden problem ze współwłaścicielami. 

Poinformowała, że okazało się, że jeden ze współwłaścicieli zmarł, więc należy ustalić wszystkich 

ewentualnych spadkobierców. Postępowanie spadkowe nie zostało przeprowadzone, więc nie ma tego 

w dokumentach i gmina, we własnym zakresie musi ustalić wszystkich spadkobierców, po to, żeby 

nie było zarzutu, że bez czyjejkolwiek zgody została zrealizowana ta inwestycja. Dodała, że gdyby 

okazało się, że gmina nie jest w stanie dokonać tego, jest to uzgodnione z urzędem marszałkowskim 

i nie ma niebezpieczeństwa, że gmina straci dofinansowanie. Dodała, że ceny wykonania 

jakichkolwiek inwestycji budowlanych funkcjonujące obecnie na rynku są o wiele wyższe niż to, 

co jest zaplanowane w kosztorysach.  

 

Wójt Gminy poinformowała, że w rozmowach z samorządowcami, którzy realizują inwestycje 

budowlane pojawia się stwierdzenie, że ceny wykonania inwestycji w tej chwili są wyższe o około 30 

– 40 % , a także, że zauważa się chroniczny brak wykonawców. 

 

Radny Dariusz Filipiak złożył wniosek o naprawę drogi powiatowej – ulica Nadodrzańska. Dodał, 

że stan tej drogi jest katastrofalny i poprosił o wystąpienie z wnioskiem do zarządu powiatu o jej 

naprawienie.  

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że na zaawansowanym etapie są prace starostwa powiatowego 

w zakresie drogi - ulica Grunwaldzka. Dodała, że z drogi tej będzie zrywana część materiału i być 

może, nakładka, która będzie zerwana, będzie wykorzystana na ulicę Nadodrzańską. Wójt Gminy 

poinformowała, że z tego powodu nic nie dzieje się na drodze powiatowej – ulica Nadodrzańska, 

ponieważ ulica Grunwaldzka ma być zrobiona do końca roku. Dodała, że cały czas trwają rozmowy 

ze starostą w tej sprawie i jeśli pozwolą na to warunki pogodowe, ulice Nadodrzańska i Grunwaldzka 

zostaną wyremontowane.  

 

Radna Magdalena Puzik powiedziała, że powiat deklarował w tym roku remont drogi w Ognicy, 

koło kościoła. Zapytała, czy będzie to realizowane w bieżącym roku.  

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że na bieżąco wie o ulicy Nadodrzańskiej i Grunwaldzkiej 

w Widuchowej oraz, że w 2018 roku, z projektu PROW remontowana będzie droga Żelechowo. 

Dodała, że w sprawie drogi w Ognicy skieruje zapytanie do powiatu. 
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Radna Jadwiga Hasiuk zapytała na jakim etapie jest sprawa przewodu elektrycznego, który biegnie 

nad boiskiem w miejscowości Rynica. 

 

Dorota Koleda Kierownik Referatu ISR poinformowała, że otrzymano pisemną informację od Enea, 

że istnieje techniczna możliwość przebudowania tej sieci napowietrznej, lecz gmina ma wykonać 

to we własnym zakresie i ponieść własne koszty.  

 

Radny Sebastian Pomykała odniósł się do kwestii postawienia wiaty przystankowej w miejscowości 

Lubicz. Dodał, że pragnie przekazać wyrazy uznania dla Pani Agnieszki, która wykonała solidną pracę 

zbierając blisko 180 podpisów mieszkańców Lubicza. Dodał, że pokazuje to, że jest potrzeba 

wykonania tej inwestycji i liczy na pozytywną reakcję ze strony urzędu. 

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że zajmuje się tą sprawą na bieżąco i musi przeanalizować dlaczego 

środki pieniężne zostały już wydane, czy działania te były trafne. Powtórzyła, że na zebraniu wiejskim, 

na początku roku zapadła inna decyzja, a teraz decyzja dużej części mieszkańców jest inna.  

 

Agnieszka Kostanciak powiedziała, że ma nadzieję, że Pani Wójt będzie miała na uwadze dobro 

dzieci, ale także nauczycieli. Dodała, że dzieci nie korzystają z zadaszenia znajdującego się przy 

świetlicy. Poinformowała, że bardzo często zdarza się, że zimową porą autobusy spóźniają 

się i podczas deszczu dzieci przyjeżdżają do szkoły przemoczone. 

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że autobusy nie mają prawa się spóźniać. W umowie zawarty jest zapis, 

że jeżeli autobus spóźnia się 15 minut, przewoźnik ma obowiązek podstawienia autobusu zastępczego. 

Dodała, że takie problemy należy zgłaszać niezwłocznie, gdyż wówczas gmina będzie mogła żądać 

od przewoźnika rekompensaty. Wójt Gminy dodała, że z postawieniem wiaty wiążą się procedury 

w różnych urzędach, które należy przejść. Ponownie podkreśliła, że szkoda, że na początku roku 

mieszkańcy odrzucili pomysł tej inwestycji, bo być może w tej chwili wiata ta stałaby. Dodała, 

że najwcześniejszym terminem postawienia wiaty będzie koniec zimy, początek wiosny.  

 

Radny Marcin Łowicki skierował zapytanie do Skarbnika Gminy, czy gmina wystosowała pismo 

do ZGDO o rozłożenie płatności na raty i czy uzyskano odpowiedź na pismo. Dodał, że nie można 

zapomnieć o podwyższeniu składki członkowskiej, o podjęciu uchwały o zakupie budynku dla ZGDO, 

za co gmina będzie musiała ponieść koszty.  
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Skarbnik Gminy poinformował, że zostało wystosowane pismo o rozłożenie płatności na raty. 

Jest to kwota około 148 tysięcy złotych, 28 tysięcy złotych było zagwarantowane w budżecie i ta część 

zostanie zapłacona. Skarbnik Gminy poinformował, że wystosowano pismo, aby kwotę 120 tysięcy 

złotych, zarząd ZGDO rozłożył na raty, na rok przyszły w czterech terminach. 

 

Radny Sebastian Pomykała poruszył kwestię uszkodzonej barierki znajdującej się przy zjeździe 

z wiaduktu w miejscowości Widuchowa- Stacja oraz braku znaku na zakręcie. Dodał, że wraz 

z Radnym Kulką poruszali tę sprawę i obiecano im, że zostanie to zrobione. Poprosił o zajęcie 

się tą sprawą.  

 

Dorota Koleda Kierownik Referatu ISR poinformowała, że sprawa ta była kilkakrotnie zgłaszana 

i jeszcze raz będzie interwencja w tej sprawie. 

 

Radny Janusz Kulka poinformował, że w tej sprawie złożył pismo do urzędu i do tej pory 

nie otrzymał z powiatu odpowiedzi. 

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że złożył wniosek do rady gminy o przeprowadzenie przez 

Komisję Rewizyjną kontroli w temacie: Budowa hali gimnastycznej oraz łącznika z budynkiem 

istniejącej szkoły w Krzywinie w zakresie wykonania nowego ogrodzenia w obrębie hali sportowej 

jako roboty dodatkowe. Radny Zdzisław Merski odczytał odpowiedź Przewodniczącego Rady w tej 

sprawie. (Kserokopia odpowiedzi stanowi Załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu). Dodał, że rada 

gminy powinna wypowiedzieć się w tej kwestii, czy wniosek odrzucić, czy też go przyjąć i zlecić 

Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli. Radny poinformował, że 16 maja 2016 roku próbował 

wprowadzić do planu pracy Komisji Rewizyjnej punkty: budowa boiska w Krzywinie, ile kosztowało 

to boisko, budowa ogrodzenia w Krzywinie na kwotę prawie 80 tysięcy złotych, budowa szamba 

w Żelechowie na kwotę 60 tysięcy złotych. Propozycja ta została odrzucona, Komisja Rewizyjna 

nie chce tego sprawdzać. Powiedział, że w dalszym ciągu nie będzie prosił i wnioskował 

o przeprowadzenie pewnych kontroli, ponieważ złożył do urzędu gminy wniosek o udzielenie 

informacji publicznej w tym zakresie. Część odpowiedzi już otrzymał, a jeśli wyniknie, że było 

jakiekolwiek nadużycie to jako obywatel i radny rozważy możliwość skierowania wniosku 

do odpowiednich organów o wszczęcie procedury.  
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Przewodniczący Rady potwierdził, że Radny Merski skierował takie pismo na radę i jako 

Przewodniczący odpowiada na nie. Dodał, że jeżeli Radny Merski chce aby decyzję w tym zakresie 

podjęła rada, zachęca Pana Radnego w tej chwili do złożenia takiego wniosku. Powiedział, że pismo 

Radnego zostało skierowane do Komisji Rewizyjnej, więc jeżeli Komisja ujmie tę problematykę 

w planie pracy, rada zatwierdzi, będzie przeprowadzona kontrola, o którą Pan Radny Merski wnosi. 

 

Radny Zdzisław Merski poinformował, że swój wniosek złożył na ręce Pana Przewodniczącego 

na poprzedniej sesji, nie odczytywał go. Powiedział, że Pan Przewodniczący powinien wprowadzić 

to na sesji. Dodał, że nie będzie składał kolejnego wniosku do rady gminy, ponieważ był on już 

złożony. Pan Przewodniczący nie chciał i nie chce go rozstrzygnąć i każe po raz kolejny złożyć 

wniosek o to, aby rada gminy zdecydowała czy przeprowadzać kontrolę. Dodał, że kwestia ta jest 

w rękach Przewodniczącego, czy zostanie to podjęte. 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że Pan Radny nie zrozumiał o czym mówił i gdyby wówczas 

padł wniosek ustny, od razu zostałoby to załatwione. Dodał, że na wniosek pisemny odpowiada 

jak na każdy inny wniosek, więc uważa, że załatwił tę sprawę jak najbardziej prawidłowo.  

 

Radny Dariusz Filipiak zapytał Radcę Prawnego, jak Przewodniczący powinien zachować 

się w takiej sytuacji, czy Kolega Radny ma obowiązek złożenia kolejnego wniosku? Czy powinno 

to być przedstawione w formie uchwały w sprawie rozszerzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej?  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w tej sytuacji nie chodzi o to, czy Kolega Radny ma obowiązek 

złożenia wniosku, tylko jak należy przeprowadzić tę procedurę, jeżeli wpływa wniosek pisemny 

do rady i przewodniczący odpowiada na niego,  a jak jeżeli zostaje złożony ustnie. 

 

Radca Prawny Maciej Nowak odpowiedział, że plan pracy Komisji Rewizyjnej uchwalany jest 

na okres całego roku. Jeżeli ma dojść do zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej należałoby złożyć 

odpowiedni wniosek i dokonać zmiany tego planu poprzez głosowanie w formie uchwały w sprawie 

zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Rady zapytał Radcę Prawnego, czy odpowiadając Radnemu Merskiemu pismem 

dopuścił się złamania prawa, czy przepisów statutu. Dodał, że Radny Zdzisław Merski złożył pisemny 

wniosek do rady gminy o kontrolę. Przewodniczący Rady poinformował pisemnie, że wnioskowany 
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temat kontroli nie jest zawarty w planie pracy i gdy będzie planowany zakres kontroli na przyszły rok 

zaproponuje taki temat.  

 

Radca Prawny Maciej Nowak odpowiedział, że nie zauważa złamania przepisów przez Pana 

Przewodniczącego.  

 

Radny Marcin Łowicki zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącej Komisji Samorządu i Oświaty, 

czy Komisja w dalszym ciągu będzie kontynuowała prace nad statutem? Czy może Komisja złoży 

wniosek o powołanie Komisji Statutowej? 

 

Radna Agnieszka Malik Przewodnicząca Komisji Samorządu i Oświaty odpowiedziała, że złożyła 

pismo z prośbą o udzielenie pomocy radcy prawnego i pracownika. Dodała, że najbardziej zależy 

Komisji na radcy prawnym, ponieważ uważa ona, że pomimo tego, że odrzucony został projekt 

uchwały dotyczący powołania Komisji Statutowej nie oznacza, że Komisja nie otrzyma pomocy 

fachowej. Powiedziała, że należy zaczekać na odpowiedź na pismo i wówczas będzie mogła radzie 

powiedzieć cokolwiek w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że w zakresie pytania zadanego przez Radnego Łowickiego 

wypowiedzieć powinna się Komisja. 

 

Radny Marcin Łowicki odpowiedział, że Pani Przewodnicząca jest głosem Komisji i będąc 

na posiedzeniu Komisji w sprawie statutu wyraźnie zostało powiedziane, że na następnej Komisji 

przeprowadzona zostanie dyskusja, co dalej zrobić w sprawie statutu. Dodał, że chciałby pracować nad 

opracowaniem statutu gminy, o czym mówił wcześniej. 

 

Wójt Gminy powiedziała, że martwi ją fakt, że gdyby okazało się, że ktoś ma wątpliwości, że dzieje 

się coś nieprawidłowego, Komisja podchodzi do tej kwestii z wielkim spokojem proponując zajęcie 

się tematami w przyszłym roku. Zapytała, czy nie należałoby jak najszybciej sprawdzić, 

czy są nieprawidłowości? Nawiązując do pracy nad statutem Wójt Gminy powiedziała, że dziś musi 

odpowiedzieć na prośbę Pani Przewodniczącej Komisji Samorządu i Oświaty. Dodała, że czuje 

się ciągle odpowiedzialna za wydaną każdą złotówkę, za finanse publiczne tej gminy. Powiedziała, 

że obawia się, że najbliższe posiedzenia Komisji mogą okazać się bezproduktywne, ponieważ w dniu 

dzisiejszym, o godz. 14.30 w sejmie odbywa się pierwsze czytanie projektu ustawy dotyczącej nowych 

zapisów w statutach. Za każde posiedzenie Komisji radni otrzymają diety i tłumaczyła dlaczego 
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zaproponowała powołanie siedmioosobowej Komisji Statutowej wraz z radcą prawnym, Sekretarzem 

i pracownikiem obsługującym radę. Dodała, że pracownik obsługujący radę ma tylko w części etatu 

obsługę rady i nie może zagwarantować, że na przykład za dwa tygodnie osoba ta będzie w dyspozycji 

dla rady. Wójt Gminy dodała, że kancelaria prawna ma zawartą umowę i z pewnością będzie 

to dodatkowy zakres. Powiedziała również, że po obserwacji pracy Komisji Samorządu i Oświaty 

wnioskuje, że Komisja nie chce korzystać z porady radców prawnych, a jedynie oczekuje produktu. 

Dodała, że jeśli Komisja nie czuje się na siłach można zaproponować znalezienie firmy, która zajmuje 

się pisaniem statutów, specjalizującej się w prawie samorządowym i która napisze statut, który będzie 

wytworem intelektualnym, za który będzie trzeba zapłacić. Jeśli Komisja decyduje się na samodzielne 

sporządzenie statutu, powinna zgłaszać propozycje, a kancelaria opiniować będzie to, jak każde 

zapytania kierowane do kancelarii. Praca radcy prawnego będzie pracą dodatkową, za którą trzeba 

będzie zapłacić. Wójt Gminy dodała, że nie jest wstydliwym popełnienie błędu, przyznanie 

się do niego jest wręcz chwalebne, a najważniejsza jest próba jego naprawienia. Wójt Gminy dodała, 

że wobec sytuacji procedowania nad projektem ustawy należy zastanowić się i podjąć decyzję, 

co zrobić. Kończąc zadeklarowała pomoc w tym zakresie.  

 

Radny Dariusz Filipiak powiedział, że w miarę możliwości uczestniczy w posiedzeniach Komisji 

Samorządu i Oświaty i Finansów i Gospodarki za darmo.  

 

Radna Jadwiga Hasiuk poinformowała, że na posiedzeniu Komisji odczytała pismo Radnego 

Merskiego, które wpłynęło na ręce Przewodniczącego Rady i zapytała członków Komisji, czy robić 

coś w tym kierunku, aby rozszerzyć plan pracy Komisji Rewizyjnej o punkt wspomniany we wniosku. 

Dodała, że z powodu dużej ilości skarg Komisja odczuła opóźnienie w swoich kontrolach i planując 

terminy posiedzeń Komisji stara się, aby członkom odpowiadały terminy. Dodała, że Komisja pochyli 

się nad propozycją Radnego Merskiego w przyszłym roku, więc nie pozostało to niezauważone 

i nieprzedyskutowane.  

 

Radca Prawny Maciej Nowak poinformował, że należy uznać za dopuszczalne także zlecenie przez 

radę w formie uchwały dokonanie czynności kontrolnych ad hoc, wcześniej nie ujętych w planie pracy 

Komisji, jeżeli konieczność ta zaistniałaby w ocenie rady gminy. 

 

Radny Marcin Łowicki powiedział, że przykro jest mu, że tylko i wyłącznie chodzi o opóźnienie, 

ponieważ uważa, że tematy, które pozostały w planie pracy Komisji, Pani Przewodnicząca już w tej 

chwili powinna przełożyć na następny rok. Dodał, że nie zgadza się ze stwierdzeniem Pani Wójt, 
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że kontrole powinny odbyć się w tym roku, ponieważ w budżecie gminy pozostało Przewodniczącemu 

niecałe 8 tysięcy złotych na diety.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że nie można mówić, że „mu zostało”, tylko należy użyć 

stwierdzenia „nam zostało”. Te pieniądze nie są jego.  

 

Radny Marcin Łowicki powiedział, że to Pan Przewodniczący organizuje pracę rady. 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że organizuje on pracę rady, lecz nie jest od tego, aby planować 

posiedzenia. 

 

Radny Marcin Łowicki zauważył, że Pan Przewodniczący może porozmawiać z Przewodniczącymi 

Komisji o tym, że nie wystarczy pieniędzy na diety. 

 

Radna Jadwiga Hasiuk powiedziała, że pieniądze na radę gminy, jak wynika z protokołu 

pokontrolnego, nie wszystkie przeznaczane są na utrzymanie rady. Te pieniądze idą na wydatki dla 

policji, na zakup tortów. Dodała, że jeśli Pan Radny Łowicki życzy sobie, może jeszcze raz odczytać 

protokół pokontrolny. 

 

Wójt Gminy powiedziała, że takie same wydatki były czynione za czasów poprzedniego Wójta. 

Poinformowała, że tort zakupiony był dla wszystkich mieszkańców, z okazji jubileuszu festiwalu 

EYE.  

 

Radny Marcin Łowicki powiedział, że na zakup materiałów zaplanowane było 6000 złotych, 

pozostało 5600 złotych, na artykuły spożywcze zaplanowano 2000 złotych, pozostało 400 złotych, 

na usługi zaplanowano 6000 złotych, pozostało 1586 złotych, na diety zaplanowane było 75 tysięcy 

złotych, pozostało 7900 złotych. Jedna sesja to wydatek w kwocie 4120 złotych, a posiedzenie komisji 

to kwota 1350 złotych.  

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że może zlecenie opracowania statutu przez firmę zewnętrzną 

byłoby tańszym rozwiązaniem. Dodał, że Pani Przewodnicząca, po raz kolejny zamiast wykazać 

pokorę po popełnionym błędzie, nieprzyjęciu trzykrotnie uchwały o powołaniu Komisji Statutowej, 

dalej brnie w niegrzecznym kierunku. Radny dodał, że łatwiej byłoby porozmawiać z Panem 
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Przewodniczącym, z Panią Wójt, wrócić do uchwały, powołać Komisję i nie stwarzać powodów 

do kłótni.  

Radny Zdzisław Merski złożył wniosek o udzielenie informacji dotyczących zlecania radnym 

wykonywania usługi, czy pracy przez jednostki budżetowe gminy tzn. szkoły, przedszkola czy też 

ZGK. Dodał, że prosi o opinię prawną, czy zgodnie z przepisami prawa jest taka możliwość. Radny 

Zdzisław Merski złożył drugi wniosek o udzielenie informacji dotyczącej wykonania przyłączy wody 

przez Zakład Gospodarki Komunalnej w latach 2010 – 2017. Zapytał kto występował do ZGK, komu 

zostały wykonane i za jaką kwotę. Czy to były firmy, czy osoby prywatne? Komu odmówiono 

wykonania przyłączy? 

 

Radna Agnieszka Malik powiedziała, że ma wrażenie, że słowa krytyki odnośnie pracy Komisji 

Samorządu i Oświaty padają tylko pod jej adresem, lub może jeszcze jednej osoby. Zapytała, czy 

ma rozumieć, że Pan Radny Merski wnioskuje o zlecenie napisania statutu przez odpowiednią firmę? 

Powiedziała, że jest w stanie porozmawiać z Komisją Samorządu i Oświaty i jeżeli sugeruje się, 

że wyciągane są pieniądze od podatników, zaprosiłaby wszystkich, aby każdy zobaczył jak wyglądała 

ta praca, jaka była pomoc ze strony Pani Wójt. Powiedziała, że jeżeli posiedzenia Komisji miałyby być 

stratą pieniędzy jest jak najbardziej za tym, aby zlecić to firmie zewnętrznej. 

 

Wójt Gminy zapytała Przewodniczącą Komisji Samorządu i Oświaty jaką ona przedstawiła 

propozycję, jak nie tylko podważanie tego, co napisała kancelaria prawna? Wójt Gminy 

poinformowała, że w trakcie posiedzenia Komisji Radna Nazar zaczęła pisać, Pan Radny Łowicki 

wygooglowywał punkty i już można było zacząć pracę. Osobiście proponowała przejście do dalszej 

części statutu, pozostawiając na chwilę sprawę insygniów gminy. Wójt Gminy powiedziała, że Pani 

Przewodnicząca podsumowała na koniec, że dzisiejsze posiedzenie służyło temu, aby zobaczyć jak 

Komisja będzie pracowała w zakresie opracowywania statutu. Dodała, że należało zaprosić Pana 

Radcę Prawnego i dodatkowo zastanawia się dlaczego pani Radna Puzik tak szybko opuściła 

posiedzenie Komisji, bo cały czas chciała pracować, pozostali członkowie skupiali się na rozwiązaniu 

problemu i podjęciu pracy, a panie skupiały się na tym, że kancelaria opisuje rzeczy, 

które nie są zrozumiałe. Wójt Gminy powiedziała, że jest czas na podjęcie stanowczych, ostatecznych 

decyzji, zgodnych z tym, co jest w możliwościach radnych, bo teraz już można je ocenić. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu sołtysom.  
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Sołtys Sołectwa Bolkowice Krystyna Woźniakowska powiedziała, że po ustaleniu granic okazało 

się, że jedna bramka stoi na działce agencji rolnej. Po zasięgnięciu informacji w agencji rolnej okazało 

się, że gmina powinna wystąpić z wnioskiem o przydzielenie działek do gruntów gminnych. 

Poinformowała, że chodzi o działkę 1/48 oraz 1/109. 

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że jeśli Pani Sołtys zgłasza tę sprawę, zostanie wystosowane 

odpowiednie pismo. Jeśli ma to być na cel publiczny, dla sołectwa i jeśli proceduralnie będzie 

to możliwe to jest za tym rozwiązaniem. 

 

Sołtys Sołectwa Pacholęta Stanisław Czyż poruszył sprawę utrzymania drogi od drogi 31 

do Pacholąt. Poinformował, że jest ona nienależycie utrzymywana, gałęzie drzew uniemożliwiają 

wyminięcie się dwóch samochodów, a ciągniki rolnicze uszkodziły pobocze. Sołtys poinformował, 

że wielokrotnie zwracał się z tym problemem do powiatu, aby wykaszanie poboczy wykonywać 

w sposób staranny. Poprosił o położenie nakładki asfaltowej do Pacholąt jak również do Czarnówka. 

Zapytał o dwa suche drzewa, które stoją w okolicach jeziorek. Poinformował, że są one oznaczone 

do wycięcia, nadal stoją i zagrażają bezpieczeństwu.  

 

(Wyszła Radna Agnieszka Malik i Radna Jadwiga Hasiuk). 

 

Wójt Gminy powiedziała, że wszystkie sprawy dotyczą powiatu i w związku z tym gmina zwróci 

się do powiatu w tych sprawach.  

 

Sołtys Sołectwa Pacholęta Stanisław Czyż poinformował o umieszczeniu dwóch butelek po paliwie 

w pasie drogi prowadzącej do przejazdu. Jest to miejsce ciekowe i prosi o interwencje. 

 

(Weszła Radna Agnieszka Malik i  Radna Jadwiga Hasiuk). 

 

Wójt Gminy odpowiedziała, że urząd posiada zdjęcia tego miejsca i pracownicy obserwują to miejsce 

na bieżąco.  

 

Sołtys Sołectwa Polesiny Mieczysław Rodak zgłosił problem odcinka drogi powiatowej od Polesin 

do torów kolejowych. Dodał, że zgłasza ten problem od trzech miesięcy, dzwonił w tej sprawie 

do powiatu. Do dzisiaj nic w tej sprawie nie jest zrobione.  
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Sołtys Sołectwa Krzywin Jadwiga Mazur zgłosiła problem drogi Polnej w Krzywinie. Dodała, 

że jest ona w katastrofalnym stanie, a na tej ulicy mieszka ponad sto osób. 

 

Sołtys Sołectwa Czarnówko Ewa Piesik poprosiła o interwencję w sprawie drogi w Czarnówku. 

Powiedziała, że stan drogi jest katastrofalny, szczególnie w okresie powstawania błota. 

 

Sołtys Sołectwa Żelechowo Wiesława Pawłowska poprosiła o interwencję w sprawie drogi brukowej 

w Żelechowie, na krzyżówce. Poprosiła o załatanie dziur, ponieważ są to dziury bardzo głębokie.   

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że Pani Wójt dokonała przeglądu dróg i będą one w miarę 

możliwości naprawiane, będzie uzupełniane kruszywo. 

 

Dorota Koleda Kierownik Referatu ISR poinformowała, że odnośnie ulicy Polnej w Krzywinie 

kontaktowała się z firmą, która wykonuje remont przejazdu. Powiedziała, że firma ta przed 

zakończeniem prac na przejeździe przywróci drogę do stanu pierwotnego.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił dziesięć minut przerwy. 

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

(Obrady sesji opuściła Radna Katarzyna Nazar). 

 

Ad. XII. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2017. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2017. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że gmina otrzymała z Funduszu Pracy środki przeznaczone 

na wydatki związane kosztami wynagrodzenia asystenta rodziny 16.877,15 zł. Dodał, że uchwała 

wprowadza do budżetu dochody z wynajmu świetlicy wiejskiej w Żelechowie – 1.924 zł, Lubiczu – 

1080 zł, Żarczynie – 1.000 zł i zgodnie z wnioskami sołtysów przeznacza się je na zakupy materiałów 

i wyposażenia (w tym opał, wykładzinę podłogową, grill), koryguje plan wydatków jednostek 

pomocniczych – sołectwo Dębogóra, Krzywin, Lubicz, Pacholęta, Rynica w wyniku złożenia 

przez sołectwo wniosku o zmianę przedsięwzięć przewidzianych do realizacji w ramach funduszu 

sołeckiego zgodnie z art. 7 ustawy o funduszu sołeckim, wprowadza do budżetu limity wydatków 
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z tytułu zwrotu nienależnie pobranej dotacji na wypłatę świadczeń rodzinnych, wychowawczych, 

świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz wypłatę zasiłku stałego wraz z odsetkami. Zwrot dotacji 

następuje na skutek pobrania przez świadczeniobiorców w latach ubiegłych nieprzysługujących 

im świadczeń. Kwota łączna 16.510 zł. 

 

(Wyszedł Radny Janusz Kulka). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/253/2017 w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2017 (Uchwała 

stanowi Załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa. 

 

Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że uchwała zawiera trzy Załączniki. W pierwszym załączniku 

kolumna planowanych wydatków na rok 2017 dostosowana jest do bieżącego budżetu, 

już po zmianach, które rada przyjęła przed chwilą. Poinformował, że w trybie nadzoru otrzymał pismo 

z Regionalnej Izby Obrachunkowej mówiące o tym, że pod pozycją 1316 „Renowacja zabytkowych 

kamienic w Widuchowej - etap I dokumentacja” jako okres realizacji przedsięwzięcia oraz kwotę 

limitu wydatków na rok 2019, Referat Inwestycji Strategii i Rozwoju zgłosił, że o 300 złotych więcej 

będą kosztowały nas przyłącza energetyczne i w związku z tym, o te 300 złotych jest korygowany 

limit. Skarbnik Gminy poinformował ponadto, że zaktualizowano kwotę wyłączeń z długu na rok 

2017 do wysokości odsetek naliczonych przez bank w roku 2017. Przy planowaniu budżetu określono, 
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że jest to kwota około 83 tysięcy złotych, w tej chwili jest to kwota ponad 105 tysięcy złotych, 

co wynika z wyliczeń w trakcie roku, ponieważ zmieniają się stopy i w związku z tym należy 

to skorygować, ponieważ wpływa to pozytywnie na wskaźnik. 

 

(Wszedł Radny Janusz Kulka). 

 

(Obrady sesji opuściła Radna Magdalena Puzik). 

  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Radny Marcin Łowicki przypomniał, że należy patrzeć na lata przyszłe i wiedzieć jaki jest dług 

do spłacenia. Dodał, że należy pamiętać o wysokości ponad dwóch milionów spłaty raty 

i o nadpłaceniu naszych zobowiązań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/254/2017 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Widuchowa (Uchwała stanowi Załącznik Nr 19  do niniejszego protokołu). 

 

Ad. XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych przysługujących radnym i sołtysom. 

 

Radny Zdzisław Merski, jako przedstawiciel wnioskodawców przedstawił projekt uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących 

radnym i sołtysom. 

 

Radny Zdzisław Merski poinformował, że uchwała przewiduje roczny wydatek na diety dla radnych 

w kwocie 61.920 złotych, dla sołtysów 23.240 złotych i pozwoli na łatwiejszy sposób planowania 

środków w budżecie, nie byłoby problem, który pojawił się na dzień dzisiejszy, że zabraknie środków 
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na diety. Jest to spowodowane nadmierną ilością posiedzeń komisji. Dodał, że podczas 

opracowywania planów pracy komisji zawsze powtarza, że komisje muszą pracować nad sprawami 

istotnymi dla gminy, a często planuje się różne rzeczy, które nie przynoszą żadnych owoców 

i skutków pozytywnych dla gminy, po to tylko, aby posiedzenia odbywały się i pobierane były 

wynagrodzenia. Dodał, że Pan Przewodniczący powinien przemyśleć sprawę i zastanowić się nad tym, 

czy zasadny jest dalszy upór i nieprzyjmowanie tej uchwały, czy jednak warto zmienić ten system, 

aby uchwała nie pojawiała się na kolejnej sesji rady gminy. Radny Zdzisław Merski powiedział, 

że załatwiłoby to kilka kwestii, począwszy od sprawy lepszego wynagrodzenia sołtysów, którzy 

pracują na rzecz środowisk poprzez sprawniejsze planowanie wydatków. Ponownie zauważył, 

że na posiedzenia komisji wydano zbyt dużą kwotę. Dodał, że jest tu ogromna rola Pana 

Przewodniczącego, aby ukrócić takie postępowanie i wprowadzać do planów pracy komisji istotne 

rzeczy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Finansów i Gospodarki Radna Marzena Gęsiak poinformowała, 

że projekt uchwały przedłożony przez radnych pozostawiono bez rozstrzygnięcia. 

 

Radny Marcin Łowicki poinformował, że jeszcze tylko dwie sesje, które odbyłyby się spowodują 

przekroczenie kwoty przeznaczonej na diety w tym roku. Dodał, że będzie prosił Pana 

Przewodniczącego, aby porozmawiał z Przewodniczącymi Komisji stałych o tym, aby przełożyć 

na następny rok niektóre tematy realizowane w ramach planu pracy komisji, chyba że radni z Klubu 

Partnerska Gmina znaleźli środki w tegorocznym budżecie, aby dołożyć do diet radnych. Radny 

Marcin Łowicki powiedział, że od początku był za ryczałtami, również od samego początku rozmawiał 

na ten temat z każdym radnym. Powiedział, że nie rozumie braku dyskusji nad uchwałą i oddanie 

głosu przeciwnego, bez podejmowania dyskusji. Dodał, że postara się zmusić Państwa Radnych, 

aby zabrali głos w sprawie. Powiedział, że na początku chciałby pochwalić Panią Przewodniczącą 

Komisji Finansów i Gospodarki. Poinformował, że w planie pracy tej komisji zaplanowano temat 

dotyczący kwartalnej analizy działalności  ZGDO, a po udziale w Zgromadzeniu stwierdzili, że szkoda 

jest marnować pieniędzy podatnika i nie będą realizować tego tematu. Powiedział, że to Pan 

Przewodniczący jest odpowiedzialny za organizację pracy Rady. Radny Marcin Łowicki 

poinformował ponadto, że uczestniczyli w szkoleniu Komisji Rewizyjnej i wówczas rozmawiał 

z radnymi na ten temat. Powiedział, że niektórzy z radnych potrafili powiedzieć, czy mu jest źle, 

tak jak jest. Radny Marcin Łowicki odpowiedział, że tak właśnie myśli i chce ryczałtów, ponieważ 
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uważa, że nie dość, że pieniądze są marnotrawione, to jeszcze na dodatek uważa, że trochę nierzetelne 

jest podchodzenie do niektórych tematów, przydałaby się gdzie niegdzie większa ilość komisji, 

aby dokładnie zbadać dany temat, i ryczałty pomogłyby wszystkim.  

 

Radny Marcin Łowicki złożył wniosek o głosowanie imiennie nad projektem uchwały.   

 

Głosowanie wniosku Radnego Marcina Łowickiego. 

 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym 5 głosami „za”, 6 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

odrzuciła wniosek Radnego Marcina Łowickiego.  

 

Radny Zdzisław Merski zapytał, czego Państwo Radni się wstydzą, czy też boją. Zapytał, czy boją 

się odpowiedzialności przed mieszkańcami, podatnikami, tymi, którzy łożą na radnych. Zapytał, 

czy Państwo Radni nie mają odwagi odezwać się, zabrać głosu. Zapytał czy stracą na tym, moralnie, 

czy finansowo. Powiedział, że proponuje ryczałty, wówczas Panie Przewodniczące komisji będą 

mogły przygotować plan pracy komisji na cztery strony. Dodał, że nie należy „oszkapiać” gminy. 

Powiedział, że on zrezygnuje z diety, lub z mandatu radnego, ponieważ jest mu wstyd. Dodał, 

że będzie tak twierdził do końca kadencji i projekt tej uchwały będzie przedkładany na każdej sesji. 

 

Wójt Gminy poprosiła, aby Pan Radny Merski nie denerwował się. Zapytała, czy powinna przekazać 

pieniądze na diety, zamiast na remont dróg? Zwróciła się do Radnego Merskiego, aby nie rezygnował 

z funkcji radnego, aby walczył dalej. 

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że poprzedni Wójt zawsze mówił, aby pokazano skąd ma wziąć 

pieniądze, to wówczas pieniądze te przekaże.  

 

Wójt Gminy powiedziała, że gdy w poprzedniej kadencji, w planie pracy Komisji Rewizyjnej 

zaplanowane było 6 -7 tematów, wówczas poprzednik mawiał, że jest to za duża ilość i w związku 

z tym będzie duża ilość posiedzeń i wydanych pieniędzy. Dodała, że jest „za” kontrolowaniem i gdy 

komisje będą pracowały, będzie musiała zapłacić radnym diety. Powiedziała, że jeśli trzeba będzie, 

zamiast na drogi, przeznaczy pieniądze na diety.  

 

Radny Zdzisław Merski powiedział, że zgodnie z projektem ustawy, już niedługo będzie obowiązek 

transmitowania posiedzeń. 
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Sekretarz Gminy poinformował, że po nowelizacji ustawy o samorządzie gminnym będzie 

obowiązek powołania komisji do spraw skarg, wniosków i petycji. Będzie to dodatkowa komisja, która 

będzie musiała być powołana, aby rozpatrywać petycje mieszkańców. Tym samym będzie dużo 

posiedzeń komisji i konieczność zapłacenia diet. 

 

Sołtys Sołectwa Polesiny Mieczysław Rodak powiedział, że jeżeli radni maja sołtysów za nic, 

to złoży rezygnację. Powiedział, że mają dużo więcej pracy i podwyżka po prostu się należy.  

 

Sołtys Sołectwa Pacholęta Stanisław Czyż zauważył, że bycie sołtysem jest to funkcja społeczna. 

 

Radny Marcin Łowicki powiedział, że jako radni przychylili się do wniosku Radnej Katarzyny 

Nazar, która wnioskowała o podwyżki dla sołtysów. Powiedział, że dziwi go fakt, że Koleżanka Radna 

głosuje przeciwko tej uchwale, pomimo tego, że składała taki wniosek. Dodał, że jeżeli byłaby obecna 

w tej chwili, i tak zagłosowałaby przeciw.  

 

Radna Agnieszka Malik zapytała, dlaczego Pan Radny Łowicki tak twierdzi. 

 

Radny Marcin Łowicki przeprosił i powiedział, że nie powinien tak mówić. Dodał, że do tej pory, 

Pani ta była przeciwna. Powiedział, że ma nadzieję, że nie będzie konieczności dokładania środków 

w tym paragrafie. Wyraził nadzieję, że Pan Przewodniczący spotka się z Paniami Przewodniczącymi 

komisji stałych, a być może należy spotkać się i porozmawiać, ponieważ nie wie, dlaczego radni 

są przeciwni. Być może należy zmienić coś w tym projekcie, być może stawki są nie takie. Radny 

Marcin Łowicki poinformował, że Pan Przewodniczący kiedyś wyraził chęć popracowania 

nad ryczałtami.  

 

Radny Janusz Kulka powiedział, że sołtysi wypowiadali się na temat niedostatków w swoich 

sołectwach i okazuje się, że wszędzie jest mało środków. Dodał, że ma propozycję, aby nie obniżać 

ryczałtu Panu Przewodniczącemu, pozostawić go na poziomie niezmienionym, dla pozostałych 

radnych niech pozostanie na poziomie zaproponowanym w projekcie uchwały. Dodał, że jego zdaniem 

Pan Przewodniczący powinien czuć się odpowiedzialny za mieszkańców. Jeżeli Pan Przewodniczący 

miałby chociaż krztynę odpowiedzialności za gminę i budżet, to pierwszy podniósłby rękę za tym. 

Powiedział, że chyba brakuje Panu Przewodniczącemu środków w domu, ponieważ głosuje przeciw tej 

uchwale. Dodał, że wnioskuje, że każdy radny przyszedł tu z myślą, aby wyrwać jak najwięcej, a jak 
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najmniej dać od siebie. Radny Janusz Kulka powiedział, że jeśli zostanie wprowadzony ryczałt, nikt 

nie będzie mógł zarzucić, że posiedzenia komisji są jałowe. Dodał, że spotykając się z mieszkańcami, 

mieszkańcy dziwią się, że już tak wiele razy składano wniosek o zmianie sposobu wypłacania diet 

na sposób ryczałtowy. Takie niepochlebne opinie kierowane są przede wszystkim pod adresem 

Przewodniczącego, który zdaniem mieszkańców nie podejmuje konkretnych decyzji w tym temacie. 

Dodał, że jest mu przykro, że wypowiadane są takie opinie, gdzie on jako radny podpisuje się obiema 

rękami za tym, aby wprowadzić diety zryczałtowane. Zapytał, czy Państwo Radni nie przejmują 

się tym, co mówi opinia publiczna, a być może nie rozmawiają z mieszkańcami, lub mieszkańcy 

nie mają zaufania i nie zwracają się do nich. Dodał, że musi tłumaczyć się za pazerność innych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że po konsultacji z Panem Mecenasem wniosek Pana Radnego 

Kulki należy potraktować jako autopoprawkę.  

 

Radny Janusz Kulka poinformował, że wycofuje swój wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 5 głosami „za”, 6 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

odrzuciła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych przysługujących radnym i sołtysom. 

 

Ad.XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Krzywinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Krzywinie.  

 

(Wyszedł Radny Marcin Łowicki). 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Krzywinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

w Krzywinie.  

 

Sekretarz Gminy poinformował o konieczności zmiany numeru projektu uchwały, która będzie 

przedstawiana w tej chwili. Dodał, że uchwała ma charakter deklaratoryjny i podjęcie jej jest 

wypełnieniem zapisów ustawowych wynikających z ustawy Przepisy wprowadzające ustawę prawo 

oświatowe. 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/255/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Krzywinie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Krzywinie.  

(Uchwała stanowi Załącznik Nr 20  do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XVI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół 

w Widuchowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Władysława Szafera w Widuchowej. 

 
Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół 

w Widuchowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Władysława Szafera w Widuchowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/256/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół 

w Widuchowej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Władysława Szafera w Widuchowej. 
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(Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu). 

 

( Obrady sesji opuścił Radny Zdzisław Merski). 

 

Ad.XVII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu 

współpracy Gminy Widuchowa z organizacjami pozarządowymi, podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego na rok 

2018. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 

Gminy Widuchowa z organizacjami pozarządowymi, podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego na rok 2018. 

 

Sekretarz Gminy poinformował, że na ten cel, w budżecie gminy zostało zaplanowane 115 tysięcy 

złotych. Sekretarz Gminy dodał ponadto, że w wyniku konsultacji społecznych nie wpłynęły żadne 

wnioski dotyczące omawianego programu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/257/2017 w sprawie uchwalenia Rocznego programu współpracy 

Gminy Widuchowa z organizacjami pozarządowymi, podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego na rok 2018. 

(Uchwała stanowi Załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. XVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy "Wopistów" 

na nazwę  „Szkolna” w miejscowości Widuchowa.  
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Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy "Wopistów" na nazwę  

„Szkolna” w miejscowości Widuchowa.  

 

Sekretarz Gminy wyjaśnił podstawę podjęcia wyżej wymienionej uchwały. Poinformował między 

innymi o wpłynięciu od Wojewody Zachodniopomorskiego zawiadomienia o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w celu wydania zarządzenia zastępczego zmieniającego nazwę ulicy Wopistów 

w Widuchowej. Poinformował ponadto, że 30 października gmina dowiedziała się, że w wykazie IPN 

ulica Wopistów jest ulicą, której nazwa musi być zmieniona. Wcześniej prowadzona była 

korespondencja z Urzędem Wojewódzkim odnośnie ulicy Krasickiego, gdzie udowodniono, że nazwa 

ta pochodzi od nazwiska pisarza, nie zaś od nazwiska działacza komunistycznego. Sekretarz Gminy 

poinformował ponadto o zorganizowanym przez Panią Wójt spotkaniu z mieszkańcami ulicy 

Wopistów, które odbyło się w Widuchowej. Dodał, że największą liczbę głosów zdobyła propozycja 

zmiany nazwy ulicy Wopistów na Szkolną. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Samorządu i Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Agnieszka Malik zapytała ilu mieszkańców uczestniczyło w spotkaniu, jakie były inne 

propozycje.  

 

Sekretarz Gminy poinformował, że nie było to zebranie wiejskie, ani też konsultacje społeczne. 

W spotkaniu wzięło udział 25 osób. Zaproponowano następujące nazwy ulic: Juliusza Słowackiego – 3 

głosy, Szkolna – 7 głosów, Parkowa – 4 głosy, Słoneczna – 1 głos, Sportowa – 5 głosów.  

 

Radny Janusz Kulka powiedział, że z uwagi na fakt, że większość mieszkańców opowiedziała 

się za nazwą ulicy „Szkolna” bardzo prosi radnych o uszanowanie tego i przychylenie się do wniosku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/258/2017 w sprawie zmiany nazwy ulicy "Wopistów" na nazwę  

„Szkolna” w miejscowości Widuchowa. (Uchwała stanowi Załącznik Nr 23 do niniejszego 

protokołu). 
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(Wszedł Radny Marcin Łowicki). 

 

Ad. XIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jest to nieruchomość znajdująca się w Żelechowie, zabudowana jest 

stodołą i o jej wykupienie zawnioskował mieszkaniec.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/259/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gminy Widuchowa. (Uchwała stanowi 

Załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu). 

 

Ad. XX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Widuchowa. 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Widuchowa. 

  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie opinii komisji Rady. 

 

Komisja Finansów i Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 

podjęła Uchwałę Nr XXIV/260/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Widuchowa. (Uchwała stanowi Załącznik Nr 25  do niniejszego protokołu). 

 

Ad.XXI. Ustalenie terminu XXV Sesji Rady Gminy Widuchowa. 
 
Ustalono, że następna sesja obędzie się 28 grudnia 2017 roku. 

 

Przewodniczący Rady złożył wszystkim zebranym najserdeczniejsze życzenia z okazji zbliżających 

się świąt Bożego Narodzenia.  

 

Wójt Gminy dołączyła się do życzeń świątecznych. 

 

Ad.XXII. Zamknięcie obrad. 
 

Po wyczerpaniu się tematów porządku obrad sesji, obrady XXIV Sesji Rady Gminy zakończono 

o godz. 1312. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy: 

Ewa Stefańska         


